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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Natur- och trafiknämnden 

KFKS 2017/378 

Motion - Ältavägen som kommunal väg 
Motion den 24 april 2017 av Khashayar Farmanbar (S) 

Beslut 
Natur- och trafiknämnden föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 

Kommunfullmäktige noterar att kommunen för en dialog med Trafikverket kring 

utvecklingen av Ältavägen och i den dialogen ingår även ett eventuellt kommunalt 

övertagande. Förslagen i motionen genomförs därmed redan i stora delar. 

Ärendet 
I motionen föreslås att kommunen utreder vilka för- och nackdelar som skulle finnas med 

att Nacka kommun övertar väghållarskapet från Trafikverket. Dessutom föreslås att 

trafiksituationen på Ältavägen utreds ur ett långsiktigt perspektiv och att en vägplan för 

Ältavägen upprättas i samarbete med Trafikverket för att skapa en god och säker 

trafikmiljö för bilister, kollektivtrafik, cyklister och fotgängare. 

Kommunen har i samband med de pågående stadsbyggnadsprojekten i området en dialog 

med Trafikverket angående vägens framtida utformning och funktion. I de samtalen har 

även iden om övertagande lyfts. Trafikverket har än så länge ställts sig avvaktande till en 

sådan lösning eftersom de anser att Ältavägen är en viktig väg ur ett regionalt framkomlig

hetsperspektiv och att de utifrån detta vill ha rådighet över vägen. 

När det gäller att skapa bättre förutsättningar för gång- och cykeltrafik längs med Ältavägen 

planerar Trafikverket redan att bygga om den befintliga gång- och cykelvägen för att öka 

både framkomligheten och trafiksäkerheten. Vägplan är framme för antagande och 

byggstart planeras till 2018 

Förslagen i motionen 
I motionen föreslås att kommunen utreder vilka för- och nackdelar som skulle finnas med 

att Nacka kommun övertar väghållarskapet från Trafikverket. Dessutom föreslås att 

trafiksituationen på Ältavägen utreds ur ett långsiktigt perspektiv och att en vägplan för 

Ältavägen upprättas i samarbete med Trafikverket for att skapa en god och säker 

trafik.miljö för bilister, kollektivtrafik, cyklister och fotgängare. Bakgrunden till förslagen är 

den förtätning som kommunen planerar i Älta centrum samt i Sickla. 
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SAMMANTRÄDESPR0TOKOLL 

Natur- och trafiknämnden 

Trafikverket har vägrätt på Ältavägen och är väghållare. Detta ger dem större rätt till vägen 

än kommunen som markägare. Vägrätten ligger så att säga över markägandet. Det är 

Trafikverket som har beslutanderätt om de vill överlämna vägen till kommunen eller inte. 

Kommunen har i samband med de pågående stadsbyggnadsprojekten i området en dialog 

med Trafikverket angående vägens framtida utformning och funktion. I de samtalen har 

även iden om övertagande lyfts. Trafikverket har än så länge ställts sig avvaktande till en 

sådan lösning, eftersom de anser att Ältavägen är en viktig väg ur ett regionalt framkomlig

hetsperspektiv och att de utifrån detta vill ha rådighet över vägen. 

När det gäller att skapa bättre förutsättningar för gång- och cykeltrafik längs med Ältavägen 

planerar Trafikverket redan att bygga om den befintliga gång- och cykelvägen för att öka 

både framkomligheten och trafiksäkerheten. Vägplan är framme för antagande och 

byggstart planeras till 2018. 

Förslagens ekonomiska konsekvenser 
Det finns idag inte några beräknade kostnader för vad ett kommunalt övertagande skulle 

kosta, men drift- och underhåll av hela Ältavägen skulle innebära att stort åtagande för 

kommunen. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse2017-06-01 

Bilaga 1 Motionen 

Yrkanden 
Lena Rönnerstam (S) yrkade med instämmande av Per Chrisander (MP) att 

beslutsmeningen ändras till, Natur- och trafiknämnden bifaller motionen. 

Gunilla Grudevall-Steen (L) yrkade bifall till enhetens förslag till beslut. Följande instämde i 

bifallsyrkandet Peter Zethraeus (M), Eva Närvä-Eickenrodt (M), Christina Ståldal (NL), 

Peter Zethraeus (M), Björn Strehlenert (C), Monica Sundström (S) samt Sofia Hanner (L). 

Bes I utsgång 
Med avslag på Lena Rönnerstams yrkande beslutade nämnden i enlighet Gunilla Grudevall

Steens bifalls yrkande. 
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